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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 03.04.20. 

 

Sak 08.20 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og møtereferat fra møte den 11.02.20. 

 

Sak 09.20 Ark 137 Saksbeh.: Mtra/OOps 
Søknad om bidrag: Markedsføring av fiske og friluftsliv – Destinasjon Femund 
Engerdal.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m/vedlegg fra Destinasjon Femund Engerdal, datert 28.01.20. 

 

Bakgrunn:  

Destinasjon Femund Engerdal (DFE) søker om videreføring av økonomisk støtte til 
markedsføring av fiske og friluftsliv for hele destinasjonen. Det søkes om 200 000,- for 2020. 
Det påpekes at alle destinasjonens medlemmer (77 stk) ser nytten av at deres arbeid fortsetter 
og at arbeidet som gjøres i destinasjonsselskapet er et samarbeid med mange av de øvrige 
næringsdrivende på destinasjonen. Destinasjonen gleder seg over en god og tett dialog med 
fjellstyret og gleder seg til fortsettelsen. DFE gjør oppmerksom på at 2019 var et godt 
mellomår for Destinasjon Femund Engerdal i form av at SITE III prosjektet ble innvilget helt 
på tampen av året. 2020 blir derfor et år med mye aktivitet. Det er satt i gang et arbeid med 
vinternettverk på destinasjonen og SITE III skal i gang. Destinasjonen er også medsøker på et 
prosjekt om «Samiske opplevelser i Femundsmarka» med blant annet besøkssenteret for 
Femundsmarka og Gutulia, Svahken Sijte og Engerdal Kommune. I løpet av året skal 
destinasjonen også re-merkes som bærekraftig reisemål. 
 
DFE skriver i sin søknad at tidligere tilskudd fra fjellstyret har blitt brukt til fellestiltak som 
kommer hele næringslivet i Engerdal til gode, noe eventuelt tilskudd for 2020 også vil bli. 
Følgende fellessatsinger/fellestiltak prioriteres for næringen i Engerdal 2020: 
Markedsføring av Femund Engerdal gjennom: 

- Direktemarkedsføring, web, sosiale medier og andre utadrettede tiltak 
- Femund Engerdal magasin (sendes hjem til alle hytteeiere, samt fulldistribusjon i 

Engerdal) og annet brosjyremateriell 
- Pressebesøk/pressemeldinger og visningsturer med økt fokus på internasjonale 

markeder 
- Ved å utvikle infrastruktur av høy kvalitet, som vandringsstier, sykkelstier og plasser 

som er universelt utformede 
- Løfte vinterproduktet Femund Engerdal, for helårlige arbeidsplasser 
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- Utvikle Engerdal etter prinsippene for bærekraftige reisemål 

Det håpes at støtten fra Fjellstyret kan videreføres slik at arbeidet for å løfte Femund Engerdal 
kan fortsette. 
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
 
Administrasjonens vurdering: 
I henhold til vedtatt bidragsbudsjett med regler for 2020 vurderes denne søknaden som et 
fellestiltak innenfor reiselivsnæringen. I bidragsbudsjettets retningslinjer kommer det her fram 
at det for næring reiseliv er” (…) fellestiltak innen markedsføringen av Femund-Engerdal som 
reiselivsmål, samt fellestiltak innen produktutvikling, salg og kompetanse (…)” som har 
hovedprioritet. Destinasjonens søknad faller naturlig inn i forhold til det fjellstyret har vedtatt 
å prioritere. DFE har gjennom flere år fått støtte fra fjellstyret over bidragsbudsjettet og i 
budsjettet for 2020 utgjør bidrag fra fjellstyret over 14% av inntektene. Fjellstyrets bidrag er 
således viktigfor DFE. 
 
Markedsføring er kostbart. I forhold til markedsføring av reiselivet i Engerdal og næringsliv 
tilknyttet tilreisende, er det ingen tvil om annet enn at det å stå samlet og samarbeid gir best 
effekt og størst slagkraft.Videre har DFE en viktig rolle for reiselivsbedriftene i Engerdal. 
Med mange små foretak erdet vanskelig for hver enkelt å jobbe effektivt med markedsføring 
og produktutvikling. Ved å samarbeide kan det tilbys pakker, der hver enkelt bedrift ikke sjøl 
kan tilby en helhet.Gjennom samarbeid med andre kan man sette sammen helhetlige løsninger 
som markedet etterspør. Videre vil en organisasjon som DFE lettere se helheten og kan 
dessuten være en nyttig sparringspartner i forhold til utvikling av hver enkelt bedrift. 
Det er også klart at hvis man lykkes med en vintersatsing og får til et helårlig reiseliv, er det 
noe som vil komme alle næringer og bedrifter i kommunen til gode. 
 
Siden Destinasjon Femund Engerdals søknad passer godt inn i fjellstyrets definerte 
satsingsområde, legger administrasjonen i forslag til vedtak opp til å videreføre et 
driftstilskudd til Destinasjon Femund Engerdal på samme nivå som tidligere. Til fellestiltak 
kan fjellstyret gi inntil 35 % av kostnadsoverslaget. Hvis en ser på destinasjonens budsjetterte 
kostnader for driftsåret 2020, er det ingen fare for at fjellstyret overstiger en slik prosentandel 
ved tilskudd på kr 200 000,-. Disponibelt bidrag for reiselivsnæringen i 2020 er på  
203 000,- i bidragsbudsjettet inkl. regler, og det har ikke kommet inn andre søknader fra 
reiselivsnæringen. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Destinasjon Femund Engerdal AS gis et bidrag på kr 200 000,- for 2020 til 
markedsføring av fiske og friluftsliv. Beløpet anføres næring reiseliv i fjellstyrets 
bidragsbudsjett. 

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler». 
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Sak 10.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Løypekjøring – Drevsjø stedsgruppe  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad fra Drevsjø Stedsgruppe, datert 12.01.20. 
-  

Bakgrunn. 
Drevsjø Stedsgruppe søker om støtte til løypekjøring for sesongen 2019/2020. Det er ikke 
spesifisert noe beløp for tilskudd i søknaden. Stedsgruppa er den mest aktive stedsgruppa i 
kommunen med ansvar for løyper, arrangering av karusellrenn og miniraiden. De drifter 
skihytta på Vålåberget vinterstid, samt fotballbanen på Drevsjø sommerstid. 

Løypenettet til Drevsjø stedsgruppe omfatter lysløypa (åpen mandag til torsdag) og 
brannstasjonsrunden med tilførselsløype fra Drevsjømoen og Lillebo (kjøres hver helg). Totalt 
drøyt 2 mil med løyper. Skihytta er åpen med servering alle søndager mellom nyttår og påske. 
På en normalvinter ligger utgiftene på rundt 40 000,-.  

Løypekjøring er et viktig tilbud for å få små og store ut på ski i Engerdals flotte natur. Et 
yndet utfluktsmål i Drevsjøområdet er Brannvakthytta på Volaberget. Bl.a. dit preparere 
stedsgruppa skispor.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2020 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer mange til gode, både fastboende, 
hyttefolk og tilreisende i hele kommunen. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i 
kommunen og det viktigste trekkplasteret både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Sånn 
sett er dette også et viktig tilbud i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Det er 
også en godt brukt aktivitet blant lokalbefolkningen som veldig mange setter stor pris på.  

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 
Administrasjonens forslag er identisk med forslaget i 2018 og 2019. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Drevsjø Stedsgruppe til preparering av skiløypenett for 2019/2020 
innvilges med kr 12 000,- og belastes bidragsbudsjettet 2020, Allmennyttige formål. 

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler»  
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Sak 11.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag:Løypekjøring – Sølen Løype og fritidsservice. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m. vedlegg fra Sølen Løype og Fritidsservice, datert 24.01.2020. 

 

Bakgrunn: 

Sølen Løype og Fritidsservice søker om tilskudd til løypekjøring i området Sølenstua. Dette er 
en ideell organisasjon der alt eventuelt overskudd går til nedbetaling av lån for å sikre 
skiløypetilbudet også for fremtiden. Et tilskudd er helt avgjørende for at driften går rundt. 

Det kjøres opp 60 km med løyper i området til glede for både bedrifter, hytteeiere og 
engerdøler. Løypene kjøres opp hver helg i vintersesongen, samt daglig ved behov i 
vinterferieukene og påsken. Søker preparere i all vesentlighet sine løyper med egen 
løypemaskin.  

Det er ikke spesifisert noe beløp for tilskudd i søknaden. Søkeren har i sitt budsjett satt opp kr 
110 500,-  i driftskostnader, inkludert lånekostnader for løypemaskin på kr 45 000,-. Videre er 
det budsjettert med kr 95 000,- i inntekter (evt bidrag/tilskudd ikke innregnet). Dette viser at 
budsjettert driftsresultat er negativt kr – 15 500. Bidrag fra fjellstyret ville derfor vært 
kjærkomment.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan  

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2020 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer mange til gode, både fastboende, 
hyttefolk og tilreisende i hele kommunen. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i 
kommunen og det viktigste trekkplasteret både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Sånn 
sett er dette også et viktig tilbud i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Det er 
også en godt brukt aktivitet blant lokalbefolkningen som veldig mange setter stor pris på.  

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 
Administrasjonens forslag er identisk med forslaget i 2018 og 2019. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Sølen Løype og fritidsservice til preparering av skiløypenett for 
2019/2020 innvilges med 28 000,- og belastes bidragsbudsjettet 2020, Allmennyttige 
formål. 

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler»  
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Sak .20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Løypekjøring – Søre Elvdal vel. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra, datert 03.01.2020.   
- Notat fra daglig leder. 

 

Bakgrunn: 

Søre Elvdal Vel søker om kr 5000,- til preparering av skiløyper mellom Snerta og Elvdalen. 
Skiløypa er et populært tilbud til lokalbefolkning, hytteeiere og andre tilreisende.  

Skiløypa mellom Snerta og Elvdalen bekostes av Elvdalen Vel i hovedsak, men 
hytteforeningen har også bidratt. Av søknaden framgår det kalkyler på at vinterens kostander 
beløper seg til kr 8250,-. Arbeidet utføres på dugnad. Velforeningen mottar et tilskudd fra 
hytteeierne på kr 3000,-. Løypa er ca 7 km lang og skal prepareres med snøskuter.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2020 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer mange til gode, både fastboende, 
hyttefolk og tilreisende i hele kommunen. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i 
kommunen og det viktigste trekkplasteret både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Sånn 
sett er dette også et viktig tilbud i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Det er 
også en godt brukt aktivitet blant lokalbefolkningen som veldig mange setter stor pris på.  

Dette er ei skiløype som ikke ligger inne i den kommunale skiløypeforskriften. Den er 
allikevel blitt preparert noen år og har lenge vært den eneste oppkjørte skiløypa i dette 
området. De seninere åra er det også preparert skiløype fra Søre Elvdal opp etter vegen til 
Skjørbekkdalen, inn til Tangjota og opp til fjellkanten. Dette preparers av privatperson (Kåre 
Johnny Øien).  

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Søre Elvdal Vel om økonomiske midler til preparering av skiløypenett 
for 2019/20 innvilges med 5000,- og belastes bidragsbudsjettet 2020, Allmennyttige 
formål.  

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler».  
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Sak 13.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Løypekjøring – Sømådalen Løypeservice. 

 

Saksdokumenter vedlagt:  

-  Søknad m/vedlegg fra Sømådal Løypeservice, datert 10.03.2020.  

- Notat fra daglig leder 

 

Bakgrunn:  

Søknaden kom inn etter søknadsfristen for bidragsbudsjettet. Det søkes om støtte til 
preparering av skiløypenettet på ca. 120 km i Sømådalen. Hele løypenettet blir oppkjørt, når 
snøforholdene tillater det, til en verdi av 400 000,-. Mye av løypenettet prepareres med 
løypemaskin, mens noe også prepareres med skuter.  
 
Vedlagt budsjett for 2020 viser driftskostnader på 80 000,-, som tilsvarer budsjetterte 
inntekter. Det er budsjettert 70 000,- til løypekjørerne.Det er ikke spesifisert noe beløp for 
tilskudd i søknaden, men budsjettet for 2019 viser at det er tatt høyde for et bidrag fra 
Engerdal Fjellstyre på 30 000,-.  
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom  
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke  
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget  
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye  
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til  
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan  
 
Administrasjonens vurdering:  
 
I bidragsbudsjettet 2020 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål.  
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer mange til gode, både fastboende,  
hyttefolk og tilreisende i hele kommunen. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i  
kommunen og det viktigste trekkplasteret både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Sånn  
sett er dette også et viktig tilbud i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Det er  
også en godt brukt aktivitet blant lokalbefolkningen som veldig mange setter stor pris på.  
Utfordringen for alle som driver løypepreparering blir derfor å finne kapital til å investere i  
nytt utstyr den dagen det er behøvelig. Slik det ser ut nå er det ingen av de interessegruppene  
som preparere løyper i Engerdal som klarer å sette av kapital til framtidig investering.  
Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet.  
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate  
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den  



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 03.04.20 

11 
 

oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 
I søknaden fra Sømådalen Løypeservice er bidraget fra Engerdal Fjellstyre budsjettert til 
30 000, administrasjonen finner det derfor naturlig å innstille på budsjettert beløp. 
   

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Søknaden fra Sømådal Løypeservice til preparering av skiløypenett for 2020  
innvilges med 30 000,- og belastes bidragsbudsjettet 2020, Allmennyttige formål.  

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at  
ingen deler unnlates fra preparering.  

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i  
«Bidragsbudsjett 2020 inkl. regler» 
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Sak 14 .20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Trykking informasjonsfoldere og skilt - Drevsjø stedsgruppe 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad med vedlegg, datert 30.01.20 
 
 
Bakgrunn. 
Stigruppa i Drevsjø stedsgruppe søker fjellstyret om midler til opptrykk av flere info-foldere 
og stiskilt. Stigruppa fikk i 2017 kr 15 000,- av fjellstyret til oppmerking av stier i 
Drevsjøområdet. I dette prosjektet lå det også kostnader knyttet til ulike informasjonstiltak. 
Fjellstyret satte i sitt tilsagn (sak 28.17) villkår om at det utover skisserte planer skulle skiltes 
og informeres om hensynstakende til reindriften i området.  

I 2018 fikk Stigruppa kr 8000,- fra fjellstyret til klopping av stier.  

Informasjonsfolderne legges ut i butikker og bedrifter i nærmiljøet og på kommunens 
turistinformasjon.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2020, se sak 85.19. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering. 

Stigruppas tilrettelegging og informasjon er derfor en tilgang for både fastboende og 
tilreisende, og representerer dessuten et s.k. lågterskeltilbud for mosjonister. Tiltaket gagner 
på så vis bredt.  

Søker har satt opp en totalkostnad i prosjetet i denne runden på kr 9000,- På ett vis kan en 
betrakte fornyelse av materiell som vedlikeholdskostnad, og slike løpende driftskostnader bør 
dekkes inn gjennom en eller annen form for løpende inntekt. For en ideell forening med denne 
type aktiviteter er dette imidlertid vanskelig. I praksis dekkes dette ofte inn med 
dugnadsinnsats, lotteri, basar etc, og/eller ved at en hele tiden søker ulike tilskudd. 

Omsøkte kostnader er i dette tilfellet de rene utgiftene som stedsgruppa har for trykk av 
informasjonsfoldere og produksjon av skilt. Øvrig tidsbruk og arbeid blir egeninnsats. 
Administrasjonen anbefaler at tiltaket støttes  
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Administrasjonens forslag til vedtak:  

Søknaden fra Drevsjø stedsgruppe om midler til opptrykk av informasjonsfoldere og 
produksjon av skiltmateriell støttes med kr 9 000,-. Beløpet anføres Bidragsbudsjett 2020, 
allmennyttige formål m.m. 

 Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i «Bidragsbudsjett 
2020 inkl. regler». 
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Sak 04.20 Ark 476 Saksbeh.: OOps 
Ny behandling: Godkjenning av avtale dressurområde Båren – Hedmark Oppland 
Fuglehundklubb.  

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Avtaleforslag.  
- Notat fra daglig leder, 28/1-14 med tillegg gjort 4/3-20.   

 
 
Bakgrunn. 
Saken ble behandlet på forrige fjellstyremøte den 11. februar. Vedtaket ble at saken utsettes 
da forholdet rundt prissetting av avtalen skulle belyses nærmere. 

Det vises til saksframlegg til forrige fjellstyremøte, samt notat fra daglig leder  

 

Administrasjonens vurdering. 

Utover administrasjonens tidligere vurderinger i saken, er det i daglig leders notat tatt med 
noen utdypinger i forhold til prissetting i denne avtalen og andre avtaler vedr. terreng for 
hundetrening.  

Administrasjonens konklusjon er at ut fra fjellstyrets tidligere håndtering og vurdering av 
prissetting for avtaler om hundetrening og dressurterreng, er foreslått indeksregulering av 
prisen fornuftig. Fjellstyret rådes til å godkjenne framlagt forslag   

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Engerdal fjellstyre godkjenner framlagt forslag til leieavtale for dressurområdet i 
Båren for perioden 01.01.20 – 31.12.25. 

2. Daglig leder undertegner avtalen på vegne av fjellstyret.  
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Sak 15.20 Ark 323 Saksbeh.: OOps 
Høring endring reguleringsplan Tjønnodden 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post med vedlegg fra Femund eiendom AS, datert 4/3-20. 
 
 
Bakgrunn. 
Femund Eiendom AS har søkt om mindre vesentlig endring i reguleringsplan for Tjønnodden 
hytteområde. Endringen dreier seg om flytting av to tomter innenfor det regulerte området av 
hensyn til naboer. Videre omfatter søknaden et oppdatert plankart ift tidligere justert vegtrasè 
og at skiløypene i direkte tilknytning til hytteområdet er tatt med.  

 Fjellstyret avgir sin uttalelse i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak (Fjellovens 
§12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold til 
friluftslivet og naturvernhensynet. I tillegg til fjellstyret er også reinbeiteinteressen i området 
gitt mulighet til uttalelse. 

 

Administrasjonens vurdering. 

Saken dreier seg i hovedsak om flytting av to tomter innen allerede regulert område. Som i 
lignende spørsmål tidligere er vurderingen at tiltaket har liten ulempe for de interesser som 
fjellstyret skal ivareta i saken, siden området allerede er avsatt og regulert for hyttebygging. 
Tiltaket berører således ikke LNFR-områder. I og med tiltakene er innenfor regulert område, 
vil heller ikke friluftslivets interesser berøres utover det faktum at det allerede er et 
hytteområde i området. Det er heller ikke kjente verdifulle naturverdier som skades av tiltaket. 
I tilfelle det er slike innenfor planområdet, burde dette dessuten ha blitt hensyntatt i tidligere 
planprosesser.    

Administrasjonen kan derfor ikke se at fjellstyret skal ha vesentlige innvendinger mot 
reguleringsendringen.  

 

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen vesentlige innvendinger til foreslåtte 
reguleringsendring i Tjønnodden Hyttefelt.  
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Sak 16.20 Ark 434.8 Saksbeh.: OOps 
Grunneiers samtykke motorferdsel i utmark – Gudmund Hole.  

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Dispensasjon fra Engerdal kommune, datert 04.02.20. 

 

Bakgrunn:  

Gudmund Hole søker om grunneiers samtykke til å kjøre bil fra vegenden i Skjærbekkdalen i 
Engerdal og inn til Munkbetsetra som ligger i Rendalen. Kjøringen skal skje etter etablert 
kjørevei inn til setra. Formålet med kjøringen er å få fraktet inn utstyr og bagasje til setra. 
Hole søkte også i 2018 og 2019 fjellstyret om grunneiers samtykke for barmarkskjøring inn til 
Munkbetsetra, noe fjellstyret ga (sak 63.18 og 25.19).   

Fjellstyret er etter § 12 i Fjelloven gitt myndighet til å begrense eller forby motorferdsel i 
statsallmenningen etter Motorferdselslovens §10. I henhold til vedtak i sak 06.17 legges saken 
fram for fjellstyret for avgjørelse. 

 

Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret må i saken vurdere hvorvidt kjøringen vil være til skade eller ulempe i forhold til 
de interesser fjellstyret err satt til å ivareta etter fjelloven. Videre må fjellstyret ta stilling til 
om et evt samtykke vil medføre presedens og at omfanget i så fall vil være skadelig.  

Det foreligger dispensasjon fra Engerdal kommune. Det er også tidligere år søkt om å kjøre på 
barmark inn til setra, og fjellstyret har gitt sitt samtykke til barmarkskjøringen. Riktignok har 
Engerdal kommunes tidligere dispensasjon vært gjenstand for klagebehandling.  

Kjøringen skjer etter et etablert kjøreveg fram til setra. Det har vært aktiv setring på 
Munkbetsetra fram til 2015.   

Formålet med kjøringen og omfanget anses akseptabelt, og fjellstyret rådes til å gi sitt 
samtykke til kjøringen.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak.  

I henhold til § 12 i fjelloven gir Engerdal fjellstyre sitt samtykke etter § 10 i Lov om 
motorferdsel i utmark og vassdrag til at Gudmund Hole kan kjøre med bil etter omsøkt 
trase fra vegenden i Skjærbekkdalen og til kommunegrense mot Rendalen. Samtykket 
gis under forutsetning av at kjøring skjer etter dispensasjon gitt av lokal 
motorferdselsmyndighet.  
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Sak 17.20 Ark 123 Saksbeh.: OOps 
Godkjenning av årsmelding og regnskap for 2019 

 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Forslag til årsmelding for Engerdal fjellstyre for virksomhetsåret 2019. 
- Revidert regnskap for virksomhetsåret 2019. 
- Revisjonsberetning for 2019 (NB. Ettersendes) 
- Ledelseserklæring. 

 

Bakgrunn 

Engerdal fjellstyrets regnskap er nå revidert og viser følgende hovedtall for 2019:  

 
 
    Sum driftsinntekter:   kr 7 041 606,- 
  Sum driftsutgifter:   kr 7 180 943,- 
  Sum driftsresultat   kr   -139 337,-  
  + Finansinntekter   kr      65 935,- 
  Driftsresultat før bidrag  kr    - 73 402,-  
    
  Bidrag: 
  Bidrag til næringsformål  kr     549 288,- 
  Bidrag til allmennyttige formål mm kr     196 000,- 
  Sum utbetalte bidrag   kr     745 288,- 
  Netto kapitalreduksjon  kr     818 690,- 
               
 
Driftsresultatet viser et underskudd på kr 73 402,- før bidragsutbetalinger. Vurdert opp mot 
vedtatt driftsbudsjett for 2019, hvor det ble budsjettert med inntekter på kr 7 248 000,- (inkl 
finansinntekter) og kostnader på kr 6 525 000,-, må driftsresultatet sies å være dårlig. Avvik I 
forhold til budsjettert driftsresultat er kr 796 402,-.    
 
Fjellstyret utbetalte totalt kr 745 288,- i bidrag for 2019. Fjellkassa har dermed en netto 
kapitalreduksjon på kr 818 690,-. Det vises til vedlagt årsmelding og regnskap for detaljer.
               
 

Administrasjonens vurdering 

For 2019 budsjetterte fjellstyret med kr 7 248 000,- i inntekter (inkl finansinntekter) og kr 6 
525 000,- i kostnader, noe som vil gitt et overskudd på kr 723 000,- (inkl finansinntekter). 
Vurdert opp mot vedtatt driftsbudsjett for 2019 er driftsresultatet adskillig lavere enn 
budsjettert samlet sett. Dette er problematisk av to grunner; for det første er det langt unna 
vedtatte målsettinger i driuftsbudsjettet og for det andre er forholdene rundt økte kostnader 
ikke fanget opp i løpet av virksomhetsåret.  
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Overordnet sett skyldes årsresultatet dels lavere inntekter enn tidligere år, men også 
merforbruk spesielt knyttet lønn og kostnader avdeling 5 (jakt, fiske og grunnutnytting). Når 
det gjelder inntektene er disse kr 206 394,- lavere enn budsjetterte målsettingene. Beregning 
av inntekter i budsjetteringen er vanskelig, i og med at alle forhold som påvirker inntektene på 
budsjetteringstidspunktet ikke er klarlagt (f.eks salg av jaktkort, avskytning storvilt og  
tjenestesalgsavtaler). Fjellstyret har i mange år hatt gode inntekter langt over budsjett og har 
visse år betydelig oversteget budsjetterte mål. Sjøl om det også tidligere år har vært et visst 
merforbruk på visse områder har de gode inntektene oppveid dette, og gitt gode 
driftsresultater. For 2019 er ikke dette tilfelle og kombinasjonen med betydelig 
kostnadsøkning gir dette et meget svakt årsresultat. En skal tilbake til 2002 for å finne et 
dårligere årsresultat for Engerdal fjellstyre.  

På inntektssiden er det to områder som utgjør merparten av differansen mellom budsjett og 
regnskap: 

- Fiskekortinntektene  
- Stor- og småviltjakt 

På kostnadssiden er det en rekke forhold som skaper det dårlige årsresultatet. En kan 
konkludere med at merforbruket på mange områder heller ikke er fanget opp tilstrekkelig 
under året, og det er bekymringsverdig. På overordnet nivå er merforbruket i hovedsak knyttet 
til avdeling 5 og lønnsutgifter.  

Når det gjelder økningen i lønnskostnadene i forhold til forrige regnskapsår, skyldes økningen 
hovedsakelig to forhold. Den ene er lønnsglidning som følge av tariffoppgjør og lokale 
lønnsforhandling. Den andre skyldes etterbetaling av lønn som følge av arbeidsrettsak i januar 
2019. I tillegg medførte arbeidsrettsaken advokatutgifter som ikke var budsjettert.  Til 
sammen utgjør dette rundt regnet kr 140 000,-.  

Fjellstyret har også i 2019 hatt et høyt sjukefravær. I perioder har det derfor vært nødvendig å 
øke bruken av vikarer. Kostnadene for dette kompenseres noe gjennom refusjon av 
lønnsmidler, men det er også en egenandel og ved opphold i sjukemeldingsperiodene vil dette 
medføre at en mindre andel av lønnsmidlene refunderes.  

Sjukefravær er uforutsigbart og har variert noe fra år til år.  Det som gir grunn til bekymring i 
forhold til lønnsmidlene er forholdet mellom faktisk behov og budsjettert behov. Det er 
tidligere år tidligere pekt på at økningen i lønns- og pensjonsutgifter har vært høyere enn 
økningen budsjettets rammer. Dette gjør at en over tid må redusere midler til drift for å dekke 
opp lønns- og pensjonsutgiftene innenfor de gitte rammene. Dersom en ikke hensyntar dette 
tilstrekkelig i budsjetteringen vil en etter hvert få større og større avvik mellom budsjettert 
lønn og faktisk lønnsbehov dersom budsjetteringen bygger på framskriving av budsjett fra år 
til år. For Engerdal fjellstyres del budsjetteres det dels ved framskriving av tidligere års 
budsjett, og dels ved justeringer etter regnskapstall. Det er derfor nå åpenbart at det må gjøres 
en grundigere analyse av sammenhengen mellom virksomhetens behov og budsjett ift lønn.   

Når det gjelder kostnadene for øvrig det en rekke poster med merforbruk, og mange av disse 
knytter seg til avdeling 5: 
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 Avskrivninger: avskrivninger beregnes hvert år ved budsjettering. At avskrivningene 
er høyrer enn budsjettert må skyldes feil i beregninger eller at det er lagt andre 
forutsetninger i beregninger enn i regnskapsmessige avsetninger.  

 Husleien: denne reguleres hvert år. I tillegg til grunnleie, betaler Fjellstyret en andel av 
fellesutgifter til brøyting mv. Økningen i husleiekostnaden for 2019 relaterer seg 
således til en generell økning i leiepris samt andel av felleskostnader. Nettopp 
felleskostnadene ble høyere bl.a. pga økte kostnader i 2018 som ble etterfakturert i 1. 
kvartal 2019.  

 Leie fiskerettigheter: Fjellstyret inngikk for et år siden nye avtaler ift leie av 
fiskerettigheter på den private delen i Engerdal. De nye avtalene har en høyere årlig 
leie, noe det ikke var justert for i budsjettet. I tillegg har det blitt betalt etter 
overenskomst med Hola Fiskeforening for fiskekortordningen i Langsjøen for 3 
regnskapsår.  

 Kommunikasjonsutstyr: Det er innkjøpt 4 stk nødnett-terminaler i løpet av året. Kjøpet 
er gjort i 2 omganger og samlet kunne dette vært en investering. Årsaken til at det er 
ført på driftsbudsjettet er at det kom et tilbud med bra rabatt, som det da var vel verdt å 
gjøre handel på. I tillegg kommer kostnader knyttet til årsavgifter og noe ekstra utstyr. 
Samtidig er avtalen om Sikringsradioen sagt opp, men denne kostnaden er adskillig 
lavere enn årskostnadene for Nødnett.  

 Skjøtsel almenningen: Merforbruket her relaterer seg noe til høy aktivitet i 
barmarkssesongen hvor vi bl.a. har byttet tak på 3 gapahuker oppført som en del av 
villcampingprosjektet, men merparten av «overskridelse» relaterer seg til utlegg vi har 
i forbindelse med tjenestesalg/skjøtselsarbeider vi gjør for Nasjonalparkstyret. Disse 
kostnadene faktureres, slik at det går i utgangspunktet opp i opp.  

 Vegen Snerta Elvbrua: Kostnadene er høyere enn budsjettert, noe som ikke er unikt 
for akkurat dette regnskapsåret. I praksis ble det funnet nødvendig å gjør noe 
vedlikehold i form av grusing sist høst. Dette gjør at budsjettet «sprekker». Det er også 
slik at gjennom avtalen med Engerdal kommune dekker de halvparten av de årlige 
underskudd på veien. Det reelle underskuddet for veien for fjellstyrets del er derfor 
halvparten av det som framgår av regnskapet. 

 Provisjon: Våre provisjonskostnader har økt jevnt og trutt de seinere åra. En god del 
av dette kan forklares ved at vi selger flere kort gjennom Inatur nå enn for noen år 
siden.   

 Viltstellmidler: Utbetalingen av skuddpremier har gått litt opp og ned. Kombinasjonen 
av at fjellstyret justerte sin premieordning og relativt høy beskatning av smårovviltet, 
særlig rev, har medført at denne posten økte mye i 2019. 

 Andre kostnader: I denne sekkeposten er kostnader knyttet til at vi sommeren 2019 tok 
del i kommunens ordning med sommerjobb til ungdom. I tillegg har vi hatt et 
samarbeid med kommunen ift aktiviseringsjobber for personer med tilrettelagt tilbud. 
Sjøl om vi har fått en del tilbake har det også medført en del kostnader.  
 

Som følge av det dårlige årsresultatet for 2019, foreslås det følgende tiltak: 

A. Fjellstyrets tertialrapporter vurderes erstattet med et halvårsregnskap der også faglige 
vurderinger utover daglig leders er vedlagt. Alternativt at en slik rapport følger 
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tertialregnskap. Tertialregnskap må dessuten i større grad vurderes opp mot periodisert 
budsjett og ikke sammenligning av forbruk fra år til neste.  

B. Det gjøres en grundig analyse ved 1. tertial i forhold til periodisert budsjett. Dersom 
det er nødvendig gjøres en budsjettjustering. 

C. Dersom det viser seg at det er betydelig underbudsjettering av lønnsmidler i årets 
budsjett, gjøres det en budsjettjustering der det også beregnes lønn på avd. 9 (koier og 
buer). 

D. Fjellstyret har i oktober 2020 et eget arbeidsmøte der en går igjennom og evaluerer sin 
økonomi. En grundig evaluering og gjennomgang av forutsetninger må gjøres innen 
budsjettering for virksomhetsåret 2021.   

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Engerdal fjellstyre godkjenner med dette fremlagt årsmelding og revidert regnskap for 
2019.   

Det iverksettes tiltak som skissert over i forhold til kommende tertialrapporteringer og 
budsjettering.  

 

 

 


